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Poslovat i  s č i m  m a n j  
s troški  i n  za logami  

v A l p i n i  b o m o  p o  le tnem p l a n u  letos izdelal i  1.970.000 
parov  obutve:  o d  tega športne  o b u t v e  640.000 p a r o v  i n  
m o d n e  o b u t v e  1.330.000 parov.  Nigveč b o m o  izdela l i  žen
sk ih  n izkih,  skora j  550.000 parov,  br i zganega  p r o g r a m a  
470.000 p a r o v  i n  tekašk ih  č e v l j e v  390.000 parov) .  

Tri  četrt ine p r o i z v o d n j e  b o m o  izdelal i  sami,  v s v o j i h  
pro izvodn ih  obratih,  četrt ino p a  s p o m o č j o  kooperantov.  

V letu  1995 b o  A l p i n a  proda la  1.970.000 p a r o v  proizve
d e n e  obutve.  Od te  ko l ič ine  b o  134.000 p a r o v  proda la  
preko  maloproda jne  mreže,  120.000 p a r o v  p r e k o  grosistov 
(skupaj  n a  domačem t rgu  tore j  255.000 parov,  1.435.000 
parov  b o  i zvoženih  n a  Zahod, 220.000 p a r o v  b o  i zvožen ih  
v Rus i jo  i n  p r e k o  60.000 n a  Hrvaško. 

Poleg tekoče p r o i z v o d n j e  s e  z a  leto 1995 v maloprodig-
n i  mrež i  načrtцје prodaja 66.000 parov zalog, torej b o  
skupna prodtga Alpina obutve v mreži  znašala 200.000 
parov  obutve,  p r o d a j a  d o k u p l j e n e  o b u t v e  p a  b o  znašala  
179.600 parov.  

A l p i n a  b o  v l e t u  1995 izvozi la  1.716.000 p a r o v  obutve.  
Poleg tega b o  prodala  še  skora j  90.000 p a r o v  za log  i z  leta  
1994. 

Skupna načrtovana p r o d a j a  o b u t v e  v l e t u  1995 znaša  
torej  2.304.000 parov.  S k u p n a  prodtga A l p i n a  o b u t v e  p a  
2.125.000 parov.  

Iz obrata  v R o v t a h  

T u d i  a l p s k i  s m u č a r j i  p r i p r a v l j e n i  
Andrej Miklavc j e  vedno boljši, na kar  kažejo rezultati v slalomu. 

V svetovnem pokalu j e  bil 8. v Garmisch Parterkirchnu, 9. v KitzbUhlu in 
14. v Wengnu, zmagal pa j e  na FIS tekmi v Kranjski Gtori. 

Matjaž Vrhovnik pa j e  v isti disciplini zaenkrat vodilni v evropskem 
pokalu. Na tekmah pa j e  k a r  dvakrat zmagal in sicer v Geilu in enkrat v 
Franciji; bil j e  3. na tekmi za evropski pokal v Franciji in 2. v Areju, za 
nameček mu j e  za las ušla uvrstitev v finale svetovnega pokala v Wengnu. 

Katja Koren j e  bila 10. v svetovnem pokalu v veleslalomu v Cortini 
П Ampezzo. Poleg tega je bila v Garmisch-Partenkirchnu 11. v slalomu in 

4®4perveleslalomu v Hausu. 
Čutiti j e  napredovanje Alenke Dovžan. Bila j e  5. v superveleslalomu 

v Flachauu in 15. v veleslalomu v Hausu. Nataša Bokal j e  bila 13. v 
(Garmisch-Partenkirchnu. 

I n v e s t i c i j e  
Alpina bi v letu 1995 potrebo

vala 2.400.000 DEM za vlaganja 
v osnovna sredstva (stroji in 
oprema). Glede na to, da so viri fi
nanciranja investicij omejeni 
(2.000.000 DEM znaša amortizaci
j a  in 123.000 DEM prodaja osnov
nih sredstev) pa bo znesek, do 
katerega bo Alpina lahko investi
rala v letu 1995 1.161.000 DEM. 

K a d r o v s k a  p o l i t i k a  
Za leto 1995 načrtujemo pove

čanje števila zaposlenih v Alpini s 
1.499 po stanju 31. 12. 1994 na 
1.535 31. 12. 1995. V skupnih 
službah se bo število zaposlenih 
povečalo za 8, v proizvodnji za 29, 
v maloprodajni mreži pa se bo 
zmanjšalo za enega delavca. Sku
pa j  se bo torej število zaposlenih 
povečalo za 36. 

Po planu izobraževanja bo leto 
1995 začelo v Alpini 86 štipendi
stov, od tega jih bo 31 zaključilo 
študij, 20 pa bo novih, torej bo 
konec leta 1995 Alpina imela 
75 štipendistov. Delavcev, ki bodo 
študirali ob delu pa bo konec leta 
36 (7 več, kot na začetku). 

Načrtuje se tudi učenje tujih 
jezikov (italijanščina, nemščina in 
angleščina) in funkcionalno izo
braževanje (Center Brdo, seminar
j i ,  izobraževanje managerjev, izo
braževanje v tujini in došolanje 
prodajalcev. 

P o  p l a n u  z a  le to  1995 

^ n e  Mlekuž se  očitno 
tud i  vzpen ja .  V Evropskem 
Pokalu j e  b i l  nsgboljši  v ve-

leslalomu, za  FIS točke p a  
j e  k a r  zmagal.  

Peter J e r e b  

Matjaž V r h o v n i k  j e  p o l e g  
A n d r e j a  Miklavca ntg us
pešne jš i  »Alpinin« s m u č a r  
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Plan našega d e l a  v 
tekočem l e t u  oči tno ž e  
upošteva  zatečeno sta
nje,  ki,  k o t  vemo,  n i  rož
nato. 

Tako  j e  prav,  v e n d a r  
se  m i  o b  t e m  роггца kar 
nekaj bojazni.  Če  j e  na
m e n  pod je t ja ,  d a  z do
b r i m  g o s p o d a r j e n j e m  
u s t v a r j a  dobiček,  raz
v o j n e  možnost i  i n  p lače  
zaposlenim, j e  smotrno  
pos lovan je  пцјпо. To pa  
v prv i  vrsti pomeni pre
š t u d i r a n  p r o g r a m  (ko
lekci je,  trgi), n a  d r u g i  
s trani  p a  organiz iranost  
(količine, kakovost,  ro
ki).  

Če s e  lastnik i  zaveda
mo, d a  i m a m o  t u  s v o j a  
sredstva, m o r a  b i t i  po
s k r b l j e n o  t u d i  za  kontro
lo proizvodno-poslovnega 
procesa. Včas ih  s e  zdi,  d a  
se  nekater i  tega n e  za
veda jo,  oz. s e  »skrivajo« 
al i  zaradi  s r a m u  al i  
zaradi  kakšnega  druge
ga razloga. 

T u  s e v e d a  n e  m i s l i m  
n a  k a k š n e  malenkostne  
neumnost i ,  zadrtost  a l i  
d r o b n e  slabosti, t e m v e č  
n a  mi l i jone,  k i  j i h  iz
g u b l j a m o  zarad i  neiz
kor iščenih  možnost i  a l i  
p r e m a l o  pre tehtan ih  od
ločitev. Običajn i  r i z iko  
spregle jmo!  

Javnost (lastniki) ima
m o  p r a v i c o  vedet i ,  k a j  se  
je ,  k a j  s e  i n  k a j  se  b o  
dog^ualo. 

Kogar b o d o  t e  b e s e d e  
zadele, b o  ž e  vedel,  z a k ^  
so napisane.  

N. P. 



DOGOYARinfflO St -
DOGOVORIH Ш О  SE 

Na Norveškem 
n a  v s a k e m  k o r a k u  
z A l p i n i n i m i  č e v l j i  

T a k o j  p o  i zde lav i  n o v e  s toparske  t e k a š k e  k o l e k c i j e  z a  
sezono 1995/96 j e  pr i še l  čas, k o  j e  t r e b a  razmiš l ja t i  o n o v i h  
r a z v o j n i h  pro jekt ih .  Razmiš l ja t i  tore j  z a č n e m o  o m o d e l i h ,  
k i  b o d o  pr i š l i  n a  t r g  še le  čez  d v e  leti.  T o  p a  p r e d s t a v l j a  
do ločen  izziv,  h k r a t i  p a  p o v z r o č a  n e m a l o  težav.  Nihče  
n a m r e č  n e  m o r e  zagotovit i,  d a  b o d o  stvari ,  k i  j i h  zastavi
m o  d v e  let i  pre j ,  nalete le  n a  d o b e r  o d z i v  p r i  k u p c i h .  

Norveški t rg  j e  še vedno naj
pomembnejši t rg  za našo tekaško 
obutev. Delež Alpinine tekaške 
obutve tu j e  k a r  50  %, k a r  pomeni, 
da j e  konkurenca daleč za nami. 

Obisk na Norveškem j e  bil 
pomemben z več vidikov, in sicer: 

- dogovorili smo se  o cenah naših 
proizvodov za naslednjo sezono, 

- tehnično smo še enkrat  pred
stavili celotno kolekcijo, 

- pregledati smo reklamacije, 
- dogovorili smo se  o osnovnih 

usmeritvah pri novih razvojnih 
projektih, 

- na podlagi testov tekmovalnih 
čevljev in razgovora z norveškimi 
tekmovalci, ki  tečejo z našimi 

V času obiska smo si  na Hol-
menkolnu ogledali še  norveško 
državno prvenstvo v tekih na 
15 km, k j e r  j e  bil Thomas Als-
gaard, lanskoletni olimpijski 
prvak, na Alpininih čevljih drugi, 
tekmovalci na naših čevljih pa so 
pritekli še  4,, 5., 6. in 7. mesto. 

Biti iz Alpine na Norveškem po
zimi j e  vedno posebno doživetje. 
Tekaško obutev Alpina vidiš 
pravzaprav povsod; na mladih, 
starih, otrocih in tekmovalcih. 
Vidiš jo  na trgovskih policah ali ko 
visi iz nahrbtnikov ljudi, ki gredo 
na rekrcacijo. In kar  j e  najbolj 
pomembno: vidiš j e  več kot 
konkurenčne obutve. To j e  dokaz, 
da zaposleni v Alpini za narod ro
jenih tekačev in torej precej 
izbirčne Norvežane znamo naredi
ti obutev, ki j e  boljša in lepša od 
ostalih. Na to smo lahko ponosni 
vsi zaposleni in nobenega razloga 
ni, da se ne bi v s a j  v tem primeru 
počutili ponosne. 

Liiieh«mmer 9 

Bogo Filipič A l s g a a r d  v z m a g o v a l n e m  t e k u  

Pred svetovnim prvenstvom obetajoči rezultati 

Bogo F i l ip ič  

čevlji, smo začrtali tudi smernice 
za razvoj novih tekmovalnih mode
lov. 

Ugotovitve so predvsem nasled
nje: 

- prodaja Alpinine tekaške 
obutve poteka dobro, vendar slabše 
kot j e  bilo pričakovano, predvsem 
zaradi slabih snežnih razmer v 
delu Norveške, 

- raste prodaja kvalitetnih 
usnjenih čevljev, k j e r  imamo dobro 
ponudbo, 

- raste delež prodaje tudi v tek
movalnem, torej najdražjem razre
du, 

- kvaliteta obutve j e  zaenkrat 
povsem zadovoljiva; reklamacij v 
večjem obsegu ni, 

- na trgu se  pojavlja vedno več 
obutve, k i j e  izdelana na Češkem in 
j e  cenejša, dvigovanje naših cen j e  
zato precej omejeno. 

Če gremo kar takoj k vidnej
šim rezultatom, lahko res ugo
tovimo, da se j e  forma naših 
najboljših biatloncev ustalila 
skortuda tik pred svetovnim 
vrhom. 

V tekmi na 20 km j e  bil v 
Oberhofu Matjaž Poklukar 9., 
medtem ko j e  bil njegov brat  dvoj
ček Jože Poklukar 13. na 20  km 
(ali kot pravimo v sprintu). 

Andreja Grašič j e  bila na istem 
tekmovanju 17. 

Od tujih tekmovalcev, ki  na
stopajo z našimi čevlji, j e  bil prav 
tako na istem tekmovanju Nor
vežan Bjomdalen 3. 

Kar zadeva našo službo, lahko 
povem, da j e  obdobje pred svetov
nim prvenstvom za nas zelo pestro 
in zahteva veliko dela. Mnogim 
reprezentancam in posamezni
kom, ki  tekmujejo z našimi čevlji, 
j e  treba dostaviti dodatno opremo, 
s a j  doslej npr. iz finančnih razlogov 
niso nastopali v svetovnem pokalu. 
To so med drugim tudi švedski in 
kanadski tekmovalci. 

Konec januar ja  so se uspehi 
naših biatloncev še naprej nizali. 
V Ruhpoldingu j e  na 20  km Italijan 
Favre osvojil 8. mesto. Ole Einer 
Bjčrndalen (z Norveške) j e  bil 9. 
Na 10 km j e  Favre osvojil stopničke 
(3. mesto), BjOrndalen j e  bil 11. in 
Aleksej Ajdarev (Belorusija) 16. 

Med ženskami j e  bila na 15 km 
Elin Kristiansen 4., Andreja Gra
šič pa 9. 

Na 7,5 km pa j e  bila Kristian-
senova 6., Grašičeva pa 10. 

Štafeta Italije, v kateri sta »naša« 
Favre in Carrera, j e  bila 2. V Lah-
ti ju j e  bil v zasledovalnem teku 
(15 km drsalna tehnika, 15 km 
klasična tehnika) Thomas Als
gaard 4. 

V skupni razvrstitvi svetovnega 
pokala po štirih tekmah vodi Bjom
dalen, Favre j e  5., Carrera 19., Ja
nez Ožbolt pa 23. 

Med ženskami pa j e  Kristian-
senova 8., Andreja Grašič pa 14. 

Smo tik pred svetovnim prven
stvom v Anterselvi, zato rezultati 
res  obetajo marsikatero visoko 
uvrstitev. Posebno na to lahko upa 
Bjomdalen. 

Sicer pa s ta  do konca svetovnega 
pokala še  dve prireditvi; s štirimi 
tekmami - v Skandinaviji. 

V L a h t i j u  j e  v s v e t o v n e m  
p o k a l u  š ta feta  Norveške  v 
e k i p n e m  t e k u  osvo j i la  p r v o  
mesto.  V štafet i  s ta  tek la  
t u d i  A l s g a a r d  i n  Langli .  

Lo jze  Oblak 

Z leve :  A l e n k a  Dovžan,  K a t j a  K o r e n  i n  Nataša Bokal  s o  
letos  s p e t  u d a r n a  t r o j k a  t e k m o v a l k  z A l p i n i n i m i  č e v l j i  
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Aktualni intervju 

Pregledali 
bomo 

sistemizacijo 
delovnih 

mest 

signa. Kljub temu, da ločilec nana
šajo v vsakem krogu, j e  poraba 
ločilca bistveno manjša kot prej. 
Ne zanemarimo, da j e  avtomatsko 
nanašanje ločilca koristno tudi za 
zdravje delavca. 

Krmiljenje stroja j e  računal
niško; le nastavitev form j e  ročna. 
Torej, če ugotavljamo prednosti, 
kot so: doziranje barve, doziranje 
mase in tudi določitev časa delo
vanja - so to lepe prednosti. 

P o g o v a r j a m o  s e  z v o d j o  sp loSno-organizaci jekega s e k t o i j a  
Mojco G a n t a r  

Delo-ž iv l jcn je :  
C e  j e  s i s t e m i z a c i j a  o r g a n i z a c i j s k i  p r e d p i s ,  k i  d a j e  o s n o v o  t a k o  

z a  i z b o l j š a n j e  o r g a n i z a c i j e  d e l o v n i h  mest,  v s e h  s e g m e n t o v  
k a d r o v s k e  p o l i t i k e ,  v a r s t v o  p r i  d e l u  i n  d r u g o ,  j o  n a j p o g o s t e j š e  
u p o r a b l j e n a  z a  a n a l i t i č n o  o c e n o  d e l o v n i h  mest ,  t o r e j  k o t  o s n o v a  
z a  n a g r a j e v a n j e .  

Mojca GANTAR:  
Da, to j e  res. Vemo, da so sicer delovna mesta sistemizirana in tudi 

ovrednotena. Vendar so spremembe, ki so nastajale v organizaciji, vpli
vale tudi na spreminjanje nalog na delovnih mestih in tudi na njihovo 
zahtevnost. Že bežen pogled pokaže, da mnogo delovnih mest, ki smo jih 
uvedli pred leti, ne živi več, ostale pa bo potrebno pregledati. 

Predvidoma na j  bi v proizvodnji združili v delovna mesta več faz ali 
operacij, v režiji pa uredili neskladja, ki so nastala preko let. 

To bomo najprej izvajali v posameznih organizacijskih enotah, na 
podlagi strokovnih osnov in napotkov, k i j i h  bo izdelala strokovna služba. 

Delo-ž iv l jen jc :  
S k o m  b o s t e  t o r e j  s o d e l o v a l i ?  

Mojca GANTAIt:  
Kot že rečeno, bo strokovna služba izdelala napotke, da bodo po 

organizacijskih enotah delovna mesta obravnavali po isti metodi. 
Z delom smo pravzaprav že začeli; z vodji smo že pregledovali se

zname delovnih mest in takoj ugotovili potrebo po spremembah, tako v 
organizacijskim smislu, kakor tudi glede na zahtevnost po izobraževanju, 
ostalih znanjih, delovnih izkušnjah, delovnih pogojih itd. 

Nazivi n a j  bi se vrnili k ljudem, torej se delovna mesta ne bi imeno
vala tako kot doslej, organiziranje, vodenje itd., temveč organizator, vo
dja itd. 

Po novem na j  bi bili opisi krajš i  (v nekaj stavkih), za vrednotenje pa 
bomo uporabili ustrezno analitsko metodo DM. 

Delo-življetvje: 
K d a j  b o  t a  a k c i j a  s t e k l a ?  

Mojca GANTAR: 
Pravzaprav j e  to stalna naloga prilagajanja. Seveda bo z usklajeva

njem, ki ni teklo v preteklosti, v začetku precej dela. Upam, da bomo 
zlasti z organizatoiji dobro sodelovali. Seveda se ob tem zavedamo vseh 
nevarnosti. Težili bomo k objektivnosti, s a j  vemo, d a j e  sedaj veliko stvari 
urejenih tako kot ustreza zaposlenim na delovnih mestih. 

Skratka, upamo, da bo sistemizacija dela osnova za boljšo delitev 
nalog, pravičnejše nagrajevanje in dolgoročnejšo kadrovsko politiko. 

N. P.  

N o v a  d e s m a  s k o r a j  s p o l n o  m o č j o  
»Po t e h n o l o š k i  p l a t i  l a h k o  

p o v e m ,  d a  i m a  n o v i  s t r o j  z a  v l i
v a n j e  p o d p l a t o v  k a r  n e k a j  
prednost i ,  p a  t u d i  k a k š n o  sla
bost,« j e  m e n i l  t e h n o l o g  Ma
r i n k o  Božič, k i  s e  j e  r a v n o  
•nudil v o d d e l k u  b r i z g a n e  
o b u t v e .  

»Naprava ima več delovnih po
staj in  tako j e  čevelj dlje časa v 
zaprti formi, kar pozitivno vpliva 
na stabiliziranje mase. 

Storilnost j e  lahko večja, vendar 
se nismo dosegli nemškega norma-

Ob stroju j e  sedaj postavljen 
kratek tekoči trak, ki j e  povsem 
usklajen z desmo. Neprijetno j e  le, 
da če stoji stroj, stoji tudi trak in 
ljudje ob njem morajo delati k a j  
drugega." 

Čas bo pokazal še vse drugo; tu 
si želijo še stroj za kosmatenje, da 
bi bilo delo pri vlivanju še učin
kovitejše in kvalitetnejše. 

N. P.  

N o v i  d e s m i  s t reže  p o l e g  d e l a v c e v  Se r o b o t  - i n  tekoči  t r a k  

llWf'ii 

n a m  

tiva (1000 parov na 8 ur efektivne
ga dela). 

Tehnološke zmogljivosti stroja 
so tudi boljše, s a j  j e  spremenjen 
način doziranje barve (možna dru
ga barva na vsaki poziciji), potem 
pa se barva meša v glavi stroja. 

Dodaten avtomatski stroj ob 
stroju za vlivanje (robot), ki j e  na
menjen za nanašanje ločilca na 
forme, omogoča res enakomerno 
nanašanje ločilca v vsakem krogu 

delovanja. Ta natančnost omogoča 
enake odlitke, zlasti v pogledu de

Organizacija: 
Odpeljimo vse pretirane zaloge v prodajalne - pa ne 

bomo imeli več zalog, ha, ha! 

Organizacija: 
Pospešeno odpravljanje zalog pomeni »zdravljenje pljuč

nice z visoko vročino«. 
Neustvarjanje zalog pa vedeti, kako se moramo »zaviti, 

ko odhajamo v viharno vreme«. 

Kadri; 
Pravi kader je tisti, ki je ob solidnem znanju in čisti vesti 

vesel kritike. 

Kadri: 
Ko misliš, da se ne moreš od nikogar več nič naučiti -

odstopi. 

Denar: 
Preštudirajmo, koliko časa držati obutev na zalogi po 

osnovni ceni; ali morda prodati čimprej in hitreje vrteti 
denar. Uredništvo 
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B o  š e  n a p r e j  
d o v o l j  dela? 

Pri  d e l u  s e  j e  t r e b a  pogosto  posvetovat i .  V s r e d i n i  v o d j a  
obrata  R o v t e  M^gda P e k  

»Preden bi ocenjevala raz
mere v obratu, bi povedala, da 
še vedno delamo Rockport obu
tev. Trenutno j e  v proizvodixji 
zahtevnješi artikel (sandale). 
Paziti j e  treba ne samo zaradi 
zahtevnejšega š ivanj^  temveč 
tudi zaradi čistoče. Če čevelj 
umažemo z lepilom, se ga prak
tično ne da očistiti,« j e  ocenje
vala Majda Pek, ki vodi pro
izvodnjo v obratu Rovte. 

»Povečini se delavke tega 
zavedajo. Posebno težavo pred
stavlja to tedaj, ko se menja 
barva sestavnih delov. Mislim, 
da bi morali biti pri delu še 
pazljivejši. 

Dnevno izdelujemo približno 
po šest blokov (1 blok j e  144 pa
rov), ali 860 parov. Vedno j e  v 
proizvodnji po več artiklov. 

Lahko povem, da imamo se
daj  s sestavnimi deli manj te
žav, s a j  so kar dobro skomple-
tirani. Tudi kosi so kar v redu 
(v sekalnici vsaka ženska to 
sama kontrolira); le tu in tam 
moramo zamenjati kak kos, če 
se npr. nepravilno vleče. 

Polizdelke pripeljejo iz Žirov 
enkrat dnevno s tovornjakom, 
hkrati pa še malico. Nazaj 
pa odpeljejo izdelane zgornje 
dele. 

Čeprav j e  tehnologija pre
študirana, pride kd^j do kakš
nih težav, ki jih skušamo hitro 
odpraviti. Če napako naredi 
delavka, jo mora odpraviti 
sama. 

Sicer pa v našem obratu nor
me dosegamo okoli 110 %. Ved-

J a n k o  R u p n i k ,  ki j e  pred 
leti v Alpini že vodil vzdrže
vanje, j e  sedaj vzdrževalec v 
Rovtah. 

Takole pravi: 
»Res se mi ni bilo potrebno 

uvajati, vendar se strojna opre
ma stalno posodablja. Hkrati s 
tem pa se moramo izpopolnje
vati tudi vzdrževalci. Zato so 
nam dobrodošli seminarji, ki 
jih pripravljajo proizvajalci 
strojev (PfafD. 

Kakšnih večjih težav pri delu 
nimam; največje preglavice mi 
povzroča ventilacija. Predla
gam, da bi si to ogledal nek 
strokovnjak, da bi stvar uredili 
tako kot j e  treba.« 

Zanimivi so bili pogovori z 
nekaj delavkami. 

no pa seveda to ni možno, zlasti 
pri menjavah v proizvodnji pa
da tako storilnost kot kvaliteta. 

Vemo seveda, da smo pretež
no ženski kolektiv, kar pomeni, 
da imamo precej različnih od
sotnosti. Za delo v našem obra
tu se nekatere še zanimajo, 
vendar j e  vprašanje, če bo do
volj dela... 

Na področju strojne opreme 
se razmere tudi v Rovtah zelo 
izboljšujejo. Imamo pa težave z 
ventilacijo, nekatere ženske pa 
so alergične na lepila. Toda 
danes se moramo pač prilaga
jati... 

Ze naprej želim, da bi delali s 
čim manj izmeta in da bi imeli 
dovolj dela,« si j e  zaželela Maj
da Pek. 

jemo sedaj, normo težko doseči. 
Sicer pa sem v Alpini pet let; 
sem priučena delavka in nor
mo običajno dosegam in tako 
zaslužim nekaj tisočakov preko 
30.000,00 tolarjev.« 

Dobro bi bilo, da bi vse delav
ke imele zaprto posodico za le
pilo in čopič, da bi delale v bolj 
zdravem ozračju. 

Marta Petkovšek;  »Sed^j 
delam na bolj izpopolnjenem 
stroju, prej pa sem imela kar 
precej težav. Sicer pa j e  treba s 
strojem prav ravnati in ga stal
no pravilno nastavljati, glede 
na vrsto obutve, trdoto in debe
lino materiala. 

Kot kvalificirana prešivalka z 
dosegom norme okoli 120 % za
služim nekaj preko 40.000,00 
tolarjev, kar j e  seveda bolj 
malo.« 

Olga KogovSek,  Žirovka, ki 
j e  sedaj poročena v Logatcu in 
se v Rovte vozi, pa j e  povedala; 

»Z normo običajno nimam 
težav. Pri tem artiklu pa j e  tre
ba sestavne dele veliko prekla
dati. Važno je, da se znaš prav 
pripraviti. Kljub temu, da de
lam že 13 let (1 leto v Rovtah), 
razmišljam o strokovnem izo
braževanju, če bi se ponudila 
prilika. 

Čeprav se vsak dan vozim, 
sem trenutno zadovoljna; seve
da pa j e  veliko odvisno od dela.« 

»Treba b i  b i l o  u r e d i t i  vent i
lacijo,« j e  zatrd i l  J a n k o  
R u p n i k  

Mihela Oblak:  »Pri tem 
deluje pri artiklu, ki ga izdelu-

G o m j e  d e l e  j e  t r e b a  p r e d  
sešivai^jem s tan jšat i  

K o t  s m o  o m e n i l i  ž e  
v e č k r a t :  v R o v t a h  o s t a j a  
p r o b l e m  t r a n s p o r t a  (nad
stropje ) ;  p o s e b n o  t e ž a v o  
p r e d s t a v l j a  p r e o z k a  de lav
nica,  s a j  s e  d e l a v k e  k o m t g  
p r e r i n e j o  m i m o  t r a k u  i n  ž e  
omeixjena v e n t i l a c i j a .  

N. P o d o b n i k  



KAKO USTYflRIAfflO 

Zima 
se bliža koncu 
- na prodajo 

še upamo 
Prodajo zimske športne 

obutve v Zahodni Evropi bi 
lahko ocenili kot dokaj normal
no; seveda pa so na določenih 
trgih občutna odstopanja. Na 
prodajo pa vedno močneje vpli
va pomanjkanje snega, s a j  se 
ljudje v težkih gospodarskih 
razmerah vedno redkeje odlo-
č<ijo za nakup športne opreme. 

V Srednji Evropi, zlasti pa 
v Skandinaviji ugotavljajo za
skrbljujoč izpad prodaje lani 
decembra, ki j e  običajno »udar
no« prodajno obdobje. Letos j e  
dež v decembru marsikje pro
dajne načrte porušil. 

Prodaja pancerjev j e  v 
Srednji Evropi kljub temu 
tekla dokaj ugodno, s a j  smo 
nekaj čevljev prodali še v janu
arju. Vendar pa npr. v Nemčiji 
precej te obutve niso mogli pro
dati. V letošnji sezoni se nam 
zato obeta izredno nepredvid
ljiva situacija, ko bomo morali 
imeti čimveč podatkov o tem, 
koliko neprodanih čevljev osta
j a  v trgovinah in v skladiščih 
uvoznikov. Brez tega so lahko 
ocene prodaje izredno težavne 
in vnaprej dana naročila pro
izvodnji se lahko izkažejo za 
zgrešena. Zato j e  tesno sodelo
vanje z našimi distributerji 
tako zelo pomembno, s a j  mora
jo vsak na svojem trgu izredno 
pozorno spremljati dogajanje, 
da jih nepredvideni dogodki ne 
presenetijo. 

Tako problematično situ
acijo trenutno rešujemo z 
našim uvoznikom na Norve
škem, kjer  j e  bilo decembra 
prodanih preko 20.000 parov 
manj kot j e  firma Alpina Norge 
planirala. Po novem letu se 
sicer razmere popravljajo, ven
dar j e  skoraj nemogoče nado
mestiti celoten izpad. Upamo, 
da bomo kljub problemom za
ključili dobave v Skandinavijo 
v mesecih februaiju in marcu, 
delno tudi s prodajo na druge 
trge, kjer  Alpininim uvozni
kom čevljev primanjkuje. 

Hkrati z zadnjimi pošiljka
mi smučarskih čevljev že za
menjamo s pošiljanjem trekking 
obutve, s a j  se prodajna sezona 
le-te predvsem v Evropi skoraj 
ne prekine več in nekatere 
trgovine hočejo čevlje že v me
secu februaiju, 

H e l e n a  K a v č i č  

Material  p o k a  
»še vedno smo zvesti kolora-

do programu,« j e  povedal vodja 
obrata v Šentjoštu Peter Mli
nar. 

»Poleg tega zadnje tedne 
izdelujemo še vzorce. Tu dela 
sedaj pet deklet, kar j e  za tako 

posebno pozornost, da se čevelj 
ne zamaže (npr. z lepilom). 

V zvezi s strojnim parkom pa 
bi rekel, da se zadnje čase kar 
dobro izpopolnjuje; čakamo še 
na kak stroj za šivanje z de
belejšim sukancem. 

»Material z a  z g o r n j e  d e l e  j e  pogosto  preslab,« p r a v i  Darka  
Žake l j  

Za n o r m a l e n  t r a k  j e  pros tor  v Šent joštu ргешхџћеп 

majhen kolektiv kar veliko. Ob 
dokaj spremenljivi proizvodnji 
dnevno izdelamo okoli 270 pa
rov zgornjih delov. 

Lahko pa povem, da imamo 
kar precej težav z defekti, s a j  
pri »burmi« pri obdelavi začne 
pokati usnje z umetnim licem. 
Veliko zgornjih delov j e  treba 
zato razdreti, zamenjati slab 
kos in ponovno sešiti. Dve 
delavki delata samo to. 

Kar zadeva pripravo in oskr
bo proizvodnje, lahko rečem, 
da j e  dobra. Težave hitro rešu
jemo s pomočjo tehnologa, težje 
je, če gre za skrito napako. Tu 
in tam pride sukanec, ki barv
no ni enak predpisanemu, oz. 
se razlikuje v barvnih niansah. 

Sedaj delamo gornje dele 
tudi iz nubuka, kar zahteva še 

Zgornj i  del i ,  k i  s o  d e l a v k a m  
v Šentjoštu de la l i  n i g v e č j e  
p r o b l e m e  

Morda bi omenil še organi
zacijske težave, s a j  v prostoru 
ne moremo imeti normalnega 
traku, kar povzroča nered in 
dodaten transport. Računamo 
tudi na posodobitev kompre-
sorske postaje, medtem ko so 
nam telefonijo uredili, da lahko 
sedaj telefoniramo tudi ko ni 
elektrike. 

Zaposleni se dobro zavedajo, 
d a j e  tu njihov kruh, čeprav so 
povečini še mladi. Plače res 
niso visoke, za kar j e  vzrok tudi 
v razdrobljeni proizvodnji, ven
dar se zahtevam trga ne more
mo izogniti.« 

Darka Žakelj, ki nadomešča, 
j e  še pripomnila, da j e  zaradi 
traku res veliko težav, s a j  
morajo skoraj polovico dela 
opraviti preden se trak začne. 
Kar 7-8 dni traja, da se zavrti 
proizvodni ciklus. 

»Cele kupe polizdelkov mo
ramo prestavljati, namesto, da 
bi nadzirali delo,« pravi Darka. 

N .  P .  

Peter  Mlinar: 
pro izvodnjo.«  

»Spri jaznit i  s e  m o r a m o  z r a z d r o b l j e n o  



RAZGOVOR Zfl UREDHIKOVO fflIZO 
Sr 

R e k l a m a  - d e l  p o s l o v n e  s t rateg i j e  
v razgovoru  s o  sodeloval i :  Boris  MARKELJ, v o d j a  ko

merc ia le  športne  obutve,  Franc i  KAVČIČ, v o d j a  komer
cia le  m o d n e  o b u t v e  i n  A l e š  DOLENC, v o d j a  m a l o p r o d a j n e  
mreže.  Razgovor  j e  v o d i l  N e j k o  PODOBNIK. 

Delo-ž iv l jen je :  
K a k o  o c c n j u j c t c  s e d a n j e  raz

m e r e  n a  p o d r o č j u  r e k l a m e ?  
F r a n c i  Kavč ič :  
Če pogledamo najprej na zahod

na trfišča, vemo, da najboljšo 
reklamo pomeni kakovostno izde
lan proizvod. Kvaliteten servis, 
pravočasne dobave, plačila, vse to 
j e  del reklame. To j e  promocija. 
Kar zadeva organizirano reklamo, 
pa lahko rečem, da se na Zahodu 
tega še ne poslužujemo, ker nismo 
dovolj močni, da bi si to lahko 
privoščili. To j e  ogromen strošek, 
ki ga ne upamo všteti v ceno izdel
ka. Tudi Italijani, ki so finančno 
precej močnejši, tu ne namenjajo 
veliko denarja za reklamo. V Fran
ciji, kjer  imamo svojega agenta, ki 
pozna razmere na trgu, pravijo, da 
se moramo najprej dokazati z 
izdelkom, potem pa ga lahko tudi 
promoviramo. Imamo pa reklamo v 
Rusiji, kjer  naš kupec sam 
reklamira proizvode, po televiziji 
in drugje, k jer  nas predstavljajo 
kot priznane proizvajalce obutve. 
Tudi v Nemčiji naš distributer 
razmišlja, da bi naredili nekaj 

reklamnih akcij. To so seveda nji
hove ideje in akcije, mi za to ne na
menjamo nikakršnih sredstev. Na 
tujih trgih pa iztržimo premalo, da 
bi organizirali reklamo, čeprav ne
kateri tudi to počno. 

Na domačem trgu imamo malo
prodajno mrežo in grosistično pro
dajo; tu se moramo pojavljati v 
medijih, tiskati reklamni material, 
ker j e  konkurenca zelo velika. 
Sredstva za to so sicer omejena, 
vendar doma laže dosežemo 
določen cilj. 

Vedno pa se moramo vprašati, 
kakšen j e  namen reklame, kakšen 
cilj želimo doseči. 

A l e š  DOLENC: 
Razdelitev funkcije na področju 

reklame na tri nosilce j e  seveda do 
določene mere problematična, ker 
gre za celovito strateško usme
ritev, ki na j  bi bila uravnana na 

ravni podjetja, S tem se ukvaijamo 
vsak po svojih močeh. 

Z reklamo nismo najbolj zado
voljni, primanjkuje nam strokov
njakov za to, pa tudi časa za to 
imamo sami premalo. 

Boris  M A R K E W :  
Vlaganje v reklamo smatram kot 

investicijo v produkt, ki mora na 
nek način povrniti vložena sred
stva. Z njo skušamo pritegniti 
kupčevo pozornost, mu povedati, 
ka j  mu produkt nudi in ga 
prepričati, da bo naše čevlje kupil 
in uporabljal. 

Naši distributerji se tudi na po
dročju reklame prilagajajo svojim 
potrošnikom in s pomočjo reklam
nih agencij izvajajo posamezne 
reklamne akcije, pri katerih jim 
včasih pomagamo z reklamnimi 
materiali. Ob tem že razmišljamo, 
kako oblikovati oz. usmerjati pro
pagandne aktivnosti iz Alpine, 
vendar pa odgovora na to vpraša
nje še nimamo. 

F r a n c i  KAVČIČ: 
Na modnem programu promovi-

ranje ni problem, problem j e  v tem, 
ker ne dosežemo želenega učinka. 
Npr. z blagovno znamko Simona bi 
kupce radi prepričali, da j e  to naj
bolj kvaliteten izdelek, tako po ma
terialih kot po izdelavi. Vendar s 
tem ne promoviramo Alpine kot 
celote, s a j  so nam kupci svetovali, 
da Alpina (glede na ime) ni najbolj 
primerna za reklamiranje modne 
obutve. 

Določena vrsta reklame so tudi 
sejmi, ki se jih udeležujemo. To
vrstno promocijo širimo tudi v 
Nemčiji. 

BORIS M A R K E W :  
Pomembno j e  ločiti dvoje - re

klamiranje imena Alpine kot proiz
vajalca, ki j e  hkrati tudi blagovna 
znamka na športnem programu in 
reklamiranje različnih blagovnih 
znamk. Nisem nasprotnik uvaja
nja novih blagovnih znamk, če 
nam le-te pripomorejo k rezul
tatom, sem pa proti pogostim men
javam le-teh. Na drugi strani zago-
vaijam skupni imenovalec - ime 
Alpina, s težnjo izoblikovati mnen
je, d a j e  v poslovanju z Alpino zago
tovljena kakovost v vseh pogledih, 
od produkta do poslovnega servisa. 

A l e š  DOLENC: 
Vsekakor j e  blagovna znamka 

Alpina na športnem področju 
sinonim za kakovost, na modnem 
programu pa v svetu pomenimo 
malo. V Sloveniji j e  ime Alpine 
poznano in cenjeno, zato mora biti 
vsako spreminjanje ali postavlja
nje nove blagovne znamke dobro 
premišljeno. 

Cilj vseh nas je, da »postavimo 
na noge« lastne blagovne znamke. 
Nekaj poskusov j e  že bilo, mislim, 
da so vsi temeljili na tem, da s čim 
manjšimi stroški promocije doseže
mo čim več in dosežemo višji ce
novni razred. Blagovno znamko j e  

potrebno tudi graditi pri razvoju 
obutve, ne samo zamenjati ime 
obutve, nalepiti novo etiketo in 
predvajati drugo reklamo. 

Poenotenje promoviranja j e  
tudi pomemben faktor. 

B o r i s  M A R K E W :  
Najprej j e  seveda potrebno opre

deliti, katere aktivnosti bomo izva
jali, kdo jih bo izvajal in koliko 
bomo investirali v ta  namen. Naj
težji j e  seveda odgovor na vpraša
nje: katere aktivnosti izpeljati, 
tako, da bodo vložena sredstva čim 
bolje obrnjena. Do tega odgovora se 
sami v tem trenutku težko doko
pljemo; potrebujemo namreč stro
kovnjake s tega področja, ki bi nam 
pri tem strokovno pomagali. 

Naslednji koraki so že bolj ope
rativne narave in s pravočasnim 
izvajanjem posameznih akcij me
nim, da smo to sposobni izpeljati. 

In koliko investirati v reklamo. 
Danes j e  to nekaj več kot 4 % od 
bruto izvoza. Če hočemo držati stik 
s konkurenco, ta številka ne sme 
biti manjša, sredstva pa moramo s 
strokovnim, pravočasnim in eko
nomičnim ravnanjem obrniti tako, 
da bodo prinesla še boljše rezul
tate. 

A l e š  DOLENC: 
Sedaj se vsak trudi sicer po 

svojih najboljših močeh. Boljše bi 
bilo, če bi imeli enotno strokovno 
utemeljen koncept, ki bi ga nare
dila za to strokovno usposobljena 
oseba. Ob tem bi tudi morali opre
deliti specifike določenih trgov. 

Glede na to, da sem zadolžen 
za promoviranje obutve na doma
čem trgu, bi morda spregovoril ne
k a j  o organizaciji reklame. Lahko 
rečem, da j e  veliko operativnega 
dela. Delno poznam tudi cene in 
vse skupaj skušamo čimbolje 
uporabiti za kvalitetno promovi
ranje. Veliko reklame pa si ne 
moremo privoščiti, ker j e  zelo dra
ga. Na domačem trgu porabimo 2 %  
sredstev od bruto realizacije za 
reklame, kar  j e  dokaj velik strošek. 
Morali pa bomo vlagati še več, če 
bomo hoteli zdržati vso to konku
renco. Reklamo moramo smatrati 
kot nujen strošek za prodajo čev
ljev. Kolikor mogoče se trudimo, da 
to funkcionira. 

Delo-ž iv l jen je :  
K a j  p r e d l a g a t e  v p r i h o d n j e ,  

z last i  z v i d i k a  n a č r t n e g a  v la
g a n j a  v r e k l a m o  i n  u r a v n o 
t e ž e n e g a  o p e r a t i v n e g a  r a v n a 
n j a ?  

F r a n c i  KAVČIČ: 
Planiramo sodelovati na vseh 

sejmih, kjer  j e  naša prisotnost po
trebna. Lepo je, če greš na tak se
jem in vidiš, d a j e  Alpina v ospred
ju,  da nas pohvalijo vsi oblikovalci. 
To j e  že korak k promociji. Mogoče 
res še nimamo povsem razčiščeno, 
k a j  spada v določen delokrog; to bi 
kazalo urediti. 

Mislim pa, da ne smemo nasto
pati samo z imenom Alpina, ampak 
se moramo poskusiti uveljaviti 
tudi z blagovnimi znamkami. Dolo
čena nova skupina (grupa), ki se v 
tujini pokaže kot uspešna, bi 
morala uspeti tudi na domačem 
trgu. 

A l e š  DOLENC: 
Moj predlog je, da skušamo pove

zati zadeve, ki so skupne za pod
jetje, tako, da najdemo strokovno 
usposobljenega človeka, s katerim 

R e k l a m a  - d e l  p o s l o v n e  s t ra teg i j e  



ynzno  IE 
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Ustanavljanje in načrti kluba žirovskih 
študentov (KŽŠ) 

v z a d n j i h  d v e h  m e s e c i h  
starega le ta  so  v Žireh 
poteka le  p r i p r a v e  z a  usta
n o v i t e v  k l u b a  š t u d e n t o v  v 
n a š e m  kr^gu. S k u p i n a  štu
d e n t o v  j e  p r i p r a v i l a  n a č r t  
i n  preš tud i ra la  v s e  formal
nosti  z a  d e l o v a n j e  k l u b a  
š tudentov.  

Kodrov/ke 
novUe 

v mesecu januarju 1995 j e  
bila fluktuacija delavcev majh
na, sa j  so delovno razmerje na
stopili 4 delavci, z delom pa j e  v 
tem mesecu prenehalo 5 de
lavcev. 

Po vrnitvi iz vojske so v mon
tažnih oddelkih začeli delati: 
Uroš Kune, Tomaž Pivk, Fran
ci Burnik in Bojan Kune. 

Z delom so v mesecu januar
ju  prenehali Boštjan Cuznar iz 
obrata Rovte, Marjanca Kož-
man iz obrata Col ter iz od
delkov v Žireh; Renata Škrja-
nec, Mojca Mlinar in Aleš 
Cigale, ki j e  odšel v TO. 

Irma DOLENEC 

Ideja za ustanovitev kluba j e  bila 
med študenti (pa ne le med študen
ti) odlično sprejeta in tako smo 
17. decembra organizirali ustanov
ni sklic »Pri županu« na Dobračevi. 
Odobravanje našega dotedanjega 
dela so najbolje pokazali študentje 
sami, sa j  se j e  sklica udeležilo več 
kot 50 študentov, pa tudi pred
stavniki nekaterih drugih društev 
(taborniki, muzejsko društvo). 
Prisluhnili smo splošnemu načrtu 
dela kluba in predvsem idejam za 
področja kulture, športa in družab
nih dejavnosti, sprejeli statut ter 
izvolili člane organov kluba. V 
sedemčlanskem upravnem odboru 
so tako: Aleš Jurca (predsednik), 
Nina Kokalj (podpredsednica). Ma
j a  Rampre (tajnica), Dejan Star
man (finance), Tomaž Kopač (dru
žabne dejavnosti), Katja Kavčič 
(šport). Maja Bogataj (kultura). V 
nadzornem svetu so: Barbara 
Tavčar, Primož Erznožnik in 
Andrej Jereb; v častnem razsodišču 
pa: Mojca Trček, Damjan Govekar 
in Matej Jurca. 

Predstavniki Kluba študentov 
Poljanske doline so nasprotovali 
ustanovitvi samostojnega kluba v 
Žireh, vendar smo na koncu le 
našli soglasje in tudi ugotovili 
potrebo po sodelovanju. 

Klub j e  tako ustanovljen; pravo 
delo pa se j e  šele začelo. Potrebno 
j e  urediti še mnogo zadev za 
nemoteno delovanje. (Znak kluba 
j e  domiselno oblikovala Jerneja 
Kristan). Še vedno ostaja neure
jeno finančno vprašanje, ki ga 
bomo morali urediti s KSPD. Velja 
omeniti način financiranja štu

homo opredelili enotne cilje in 
naloge, pa tudi specifike promo-
yranih področij. Če tega ne bomo 
dosegli, j e  bolje da ostane tako 
kot je. 

dentskih klubov na območju stare 
občine; sredstva pritekajo od štu
dentskega servisa Zamorc d.o.o. iz 
Škofje Loke, delijo pa se po nasled
njem ključu: del denarja se dodeli 
klubu, glede na število članov, ki se 
včlanijo prostovoljno, del pa so
razmerno s sredstvi, ki se s področ
j a  delovanja posameznega kluba 
stekajo v blagajno Zamorca d.o.o. 

Glede na to, da j e  KŠPD pridobi
val sredstva tudi »na naše glave«, 
in glede na to, koliko so naši štu
dentje in tudi dijaki delali preko 
Zamorca (tudi Alpina ima z njim 
sklenjeno pogodbo), bi moralo biti 
to vprašanje urejeno razumno in 
korektno do vseh študentov, ki so 
prej spadali v KŠPD in so zdaj 
člani KŽŠ. Ker nam j e  KŠPD oblju
bil sodelovanje, bomo to, upam, re
šili čimprej. Sredstva za delo se da 
pridobiti tudi na druge načine 
(sponzorstva, organizacija priredi
tev, podpora ŠOU-a, članarina...). 
Tako da bomo lahko uresničevali 
zadane cilje. 

K udejstvovanju v klubu, ki naj
večkrat pomeni le koriščenje ugod
nosti, bo treba pritegniti čim več 
študentov. Radi bi si pridobili 
primeren prostor, ki nam bi olajšal 
delo (za npr. borzo informacij o 
študiju in inštrukcijah, prostor za 
sestanke in v prihodnosti tudi za 
računalnik...). 

Pomagali bi radi tudi dijakom. 
Z organiziranjem prireditev bi 

popestrili dogajanje v kraju, pri če
mer bomo skušali sodelovati tudi z 
ostalimi društvi v Žireh. 

Kritično opozarjanje na ekološke 
probleme in na hude bolezni mo
dernega časa (različne zasvoje
nosti, aids,...), pa j e  tako ena izmed 
osnovnih nalog združenj mladih. 

Z našimi idejami (ena izmed njih 
j e  gotovo ureditev kabelskega TV 
sistema), mislimo seznanjati tudi 
občinske svetnike in župana. 

Kaj pa bomo delali v naslednjih 
mesecih? 

Naša otvoritvena prireditev bo 
organizacija koncerta pianista 
Petra Milica, študenta Akademije 
za glasbo, 24. februarja v osnovni 
šoli. Tako bomo v sklopu prazno
vanja kulturnega praznika vsem 
krajanom, ki jih na to prireditev 
vljudno vabimo, podarili imeniten 
glasbeni dogodek. 

V marcu bomo imeli športni dan 
- smučanje na Čmem vrhu in 
kopanje v bazenu v Cerknem. 
Seveda bodo imeli študentje po
pust pri smučarski karti in orga
niziran prevoz. V istem mesecu pa 
nameravamo organizirati tudi ko
šarkarski turnir za vse študentske 
klube Slovenije. 

Z muzejskim društvom smo se 
domenili, da bomo marca temeljito 
očistili muzej v starih Žireh. 

Nekaj idej imamo v rokavu tudi 
za organizacijo pustnega sprevoda, 
vendar naj  to ostane skrivnost. Se
veda ob takih dogodkih brez sode
lovanja turističnega društva ne 
gre. 

(Nadaljevanje na 8. strani) 

Zakl juček :  
Č e  s t r n e m  - k o  s i  b o m o  ob

l i k o v a l i  n a č e l n e  u s m e r i t v e  na
š e g a  p o s l o v a n j a  (strategi jo),  b o  
m a r k e t i n š k i  p r i s t o p  p r a v o  
i z h o d i š č e  z a  k o n k r e t n o  delo
v a n j e .  T o  p a  p o m e n i ,  d a  b r e z  
p o z n a v a n j a  t r g a  n i  n e  d o b r e  
ko lekc i j e ,  n e  u s t r e z n e g a  poslo
v a n j a  - n e  d o b r e  r e k l a m e .  

L e  t a  p o m e n i  i n v e s t i c i j o  v 
t r ž n i  u s p e h .  Č e  o d m i s l i m o  obi
č a j n o  t v e g a n j e ,  j e  p o m e m b n o ,  
d a  v l a g a m o  n a  t e m  p o d r o č j u  
r a v n o  p r a v ,  o b  u p o š t e v a n j u  
spec i f i čnost i  t rgov.  T e m u  sle
d i j o  l e t n o  n a č r t o v a n e  i n  sprot
n e  akc i j e .  V s e  t o  p a  n e  m o r e  
u s k l a j e n o  o b v l a d a t i  v e č  l j u d i ,  
t e m v e č  b i  m o r a l i  i m e t i  stro
k o v n o  u s p o s o b l j e n e g a  koordi
n a t o r j a ,  k i  b i  b i l  s p o s o b e n  
u s k l f g e v a t i  d e l o  z n o t r a j  tovar
n e ,  n a  d r u g i  s t ran i  s e  povezo
v a t i  s s t r o k o v n i m i  organizaci
j a m i  s p o d r o č j a  t r ž e n j a  i n  
m e d i j i ,  s a j  n i  realno,  d a  b i  v s e  
l a h k o  p r i p r a v i l i  s a m i .  

R e k l a m a  - d e l  p o s l o v n e  s t rateg i je  

Štev i lke  43 n i  
č e  o c e n j u j e m  p r o d a j o  n a  l o š k e m  p o d r o č j u ,  b i  n a j p r e j  

s p r e g o v o r i l  o l a n s k o l e t n i  prodty i ,  k i  j o  o c e n j u j e m  k o t  sred
n j e  d o b r o .  N a  t o  j e  v p l i v a l a  s o r a z m e r n o  d o b r a  p o n u d b a ,  
z last i  t o  v e l j a  z a  š p o r t n o  o p r e m o .  K a r  z a d e v a  p o n u d b o  
l a s t n e  m o d n e  o b u t v e  p a  z a  n a š e  p o d r o č j e  o č i t n o  n i  b i l a  n a j 
b o l j  p r i m e r n i .  D o k u p l j e n a  o b u t e v ,  k i  j e  s i c e r  n i  v e č  t o l i k o  
k o t  p r e d  leti,  j e  b i l a  k o l i k o r  t o l i k o  p r i m e r n a  z a  k u p c e  v n a š i  
p r o d ^ a l n i .  Mogoče b i  k a z a l o  d o k u p  povečat i ,  d a  b i  i m e l i  
š i r š o  p o n u d b o .  S e z o n s k e  za loge  s m o  p r o d a l i  š e  k a r  d o b r o .  
K t e m u  j e  p r i p o m o g e l  d e c e m b r s k i  s n e g  i n  č e  b i  z i m s k o  
v r e m e  t r a j a l o  d l j e ,  b i  b i l o  š e  b o l j e .  O b  o b j e k t i v n i h  p o g o j i h  
z a  s l a b š o  p r o d a j o ,  n e  m o r e m  m i m o  n a p a k  n a  p o d r o č j u  
k a k o v o s t i .  T u  i m a m  v m i s l i h  n p r .  ž e n s k e  g l e ž n j a r j e  (art. 
6962), k i  s o  b i l i  n a r e j e n i  i z  mater ia lov ,  s k a t e r i h  s e  j e  lušči
l a  b a r v a ,  z a t o  s m o  i m e l i  r e k l a m a c i j e  i n  i z k u p i č e k  j e  b i l  za to  
s labš i .  

P r o d a j a  v l e t o š n j e m  l e t u  s e  j e  p r i č e l a  z e l o  s labo.  Še  o d  
t e g a  s m o  v e č  k o t  p o l o v i c o  p r o m e t a  n a r e d i l i  s š p o r t n i m i  
ob lač i l i ,  os ta lo  p a  s č e v l j i .  K a k š e n  j e  p o l o ž a j ,  m o r d a  i lustr i
r a  p o d a t e k ,  d a  i m a m o  n a  za log i  z a  3 0  m i l i j o n o v  SIT o b u t v e  
i n  l e  z a  6 m i l i j o n o v  SIT o s t a l e  š p o r t n e  o p r e m e .  

Še  n e k a j  m o č n o  v p l i v a  n a  n a š o  p r o d a j o .  Med d r u g i m  j e  
t o  s o r t i m e n t  a l i  z d r u g i m i  b e s e d a m i  - p o n u d b a ,  i z r a ž e n a  v 
v e l i k o s t n i h  š t e v i l k a h .  S e d a j  u g o t a v l j a m ,  d a  i m a m o  d o v o l j  
o b u t v e  š t e v i l k  4 0  i n  41, m e d t e m  k o  š t e v i l k e  43 n i  (hitro 
p o i d e ) .  Na t o  b o m o  m o r a l i  b o l j  mis l i t i .  

Opozor i l  b i  š e  n a  p o m e m b e n  v p l i v  r e k l a m e .  Mislim, d a  
b i  m o r a l a  b i t i  p o g o s t e j š a  a l i  v s ^ j  b o l j  p r e m i š l j e n a .  

J a n e z  K a v č i č  
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Ali bo pihalna godba 
Alpine praznovala 

50. obletnico svojega 
obstoja? 

To vprašanje j e  vse bolj na me
stu. Smo pihalna godba Alpine, 
čeprav nas podpirajo le še delavci 
(torej naj  bi se imenovali delavska 
godba); ki so pripravljeni iz svojega 
skromnega osebnega dohodka da
jati mesečni prispevek za obstoj 
godbe. Sama tovarna, katere ime 
nosimo in predstavljamo, j e  posta
la zadnja leta zelo mačehovska. 

Godba j e  bila ustanovljena iste
ga leta kot Alpina, to j e  leta 1947 in 
čez dve leti naj  bi skiy ja j  prazno
vali 50. obletnico dela. Zal pa z diri
gentom ugotavljava, da so inštru
menti dotrajani; nujno j e  potrebno 
zamenjati klarinete in trobente. 
Tudi firma za izdelavo inštrumen
tov mora biti ista, s a j  se morajo 
inštrumenti glasovno ujemati. To 
sedaj ne velja, ker smo inštru
mente stalno le dokupovali. Ja-
maha inštrumenti so dotrajani -
imajo luknje in s temi na koncertih 
ne moremo več igrati. Kot sem že 
večkrat omenil, ponavljam; prispe
vek delavcev komaj zadostuje za 
redno vzdrževanje godbe - to je :  

S k o n c e r t a  p i h a l n e  g o d b e  v ž u p n i j s k i  c e r k v i  

(Nadaljevanje e 7. strani) 

V spomladanskih mesecih pa po
navadi tudi bruci do take mere 
okusijo študentsko življenje, da so, 
čeprav ne še povsem zreli, pa ven
dar primerni, da jih sprejmemo v 
študentske vrste. »Brucovanje« pa 
se bo letos najbrž dogajalo obenem 
s praznovanjem otvoritve nove 
trgovine na Dobračevi. Tako bo to 
ne le študentski, ampak vsežirov-
ski žur. Stekla pa naj  bi tudi borza 
inštrukcij (tega naj  bi bile vesele 
predvsem mame, s a j  bi njihov 
»smrkavec« končno lahko dobil 
ustrezno pomoč in tako še pred 
koncem šolskega leta rešil, kar se 
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plačilo dirigenta, najemnino pro
storov, elektriko, ogrevanje, šolo 
novih učencev. Stroški so vsak dan 
višji in kmalu nam bo zmanjkovalo 
že za redno dejavnost. Če bi Alpina 
kot tovarna iz reklamnih sredstev 
godbi prispevala mesečno vsa j  
60.000,00 SIT, bi lahko delali nor
malno. 

Sedaj so Žiri občina in vedeti 
moramo, da se malo občin lahko 
postavi z lastno pihalno godbo. Žiri 
jo imajo. Ali jo bodo vodilni pustili 
propasti tik pred njeno 50. obletni
co delovanja? 

Da j e  godba pridobila na kva
liteti, ne bom ponavljal, ker sem o 
tem pisal že v eni prejšnjih številk. 
To smo Žirovcem dokazali tudi z 
uspelim Božično-novoletnim kon
certom. Dvorana j e  bila nabito pol
na, veliko j e  bilo obiskovalcev iz 
drugih krajev. Zaman pa so oči 
med poslušalci iskale naše vodilne 
osebnosti iz Alpine, katere ime 
nosimo. Celoletno prizadevanje in 
učenje na neštetih vajah ni bilo 
toliko vredno, da bi nas prišli 
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poslušat vodilni. To nas j e  prizade
lo; kaže pa tudi na to, da se kake 
bistvene pomoči ne moremo nade
jati. 

Kot sem že omenil, nujno potre
bujemo vsa j  10 trobent in nekaj 
klarinetov. Če bi v Žireh združili 
moči, če nam bi finančno pomagala 
tudi druga podjetja, bi se ta pro
blem rešil, s a j  bi inštrumente imeli 
potem v s a j  25 let. V Žireh ni malo 
podjetij, ki jim ne gre najslabše. Če 
bi vsaka delovna organizacija 
prispevala v sa j  za dva inštrumen
ta (en inštrument stane okrog 
2.500 DEM), bi bila godba rešena. 

Naj omenim, da so vsa podjetja v 
Žireh že praznovala svoje oblet
nice; obletnice so praznovala gasil

ska društva; naša godba j e  na vseh 
obletnicah igrala brezplačno. Ved
no smo bili na voljo za razna praz
novanja in nikoli nismo vprašali za 
plačilo. Tudi drugim podjetjem se 
bližajo obletnice in ne samo nam. 
Sedaj smo mi v veliki finančni sti
ski, zato upravičeno pričakujemo 
finančno pomoč Alpine in drugih 
podjetij oziroma cele občine Žiri, 
s a j  j e  godba za vse. Godbeniki 
lahko samo obljubimo, da bomo še 
naprej prizadevno vadili in še mno
gokrat razveseljevali z lepimi me
lodijami. Seveda, če boste omo
gočili osnovne pogoje za delovanje; 
to pa so inštrumenti, brez katerih 
godbe žal ni. 

V i k i  Ž a k c l j  
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še rešiti da (ponudbe in povpraše
vanja sprejemamo na naš naslov -
p.p. 56, pošta Žiri). 

Kot vidite smo člani kluba polni 
idej in energije. Ob podpori občin
skih mož ter sponzorjev v sami 
občini in izven nje, bomo te ideje 
tudi lažje izpeljali. Seveda pa 
moramo pritegniti predvsem štu
dente, da se jim delo kluba (čeprav 
to pomeni predvsem ugodnosti 
zanje) ne bo zdelo nesmiselno. 

Verjamemo, da nam bo to vedno 
bolj uspevalo in bomo dokazali, da 
j e  ideja kluba res prava, potrebna 
in koristna! 

U p r a v n i  o d b o r  
k l u b a  ž i r o v s k i h  š t u d e n t o v  

O b  k u l t u r n e m  p r a z n i k u  j e  nastop i l  t u d i  Moški p e v s k i  z b o r  
A l p i n e  

Žirovski gasilci s kupom težav 
Sred i  j a n u a r j a  s o  i m e l i  gas i lc i  i z  s t a r i h  Žirov  o b č n i  z b o r  i n  s o  

m e d  d r u g i m  o c e n j e v a l i  r a z m e r e .  P r e t e k l o  l e t o  j e  b i l o  z a  g a s i l s k o  
d r u š t v o  Ziri r a z m e r o m a  m i m o ,  k a r  g r e  d e l o m a  p r i p i s a t i  t u d i  
u s p e š n i  p r e v e n t i v i ,  č l a n s t v o  j e  s e d a j  v r a h l e m  p o r a s t u ;  i m a j o  
139 č lanov,  37 č l a n i c  i n  27 p o d m l a d k a .  

Udeleževali so se raznih gasil
skih vaj,  sektorskih nočnih v a j  na 
Sovodnju in tekmovanj z desetina
mi. Vedo, da bodo morali zaintere
sirati čim več mladine, s a j  so 
morali lani na tekmovanje v бкођо 

Loko iti z mešano desetino pioniiji-
pionirke. Tudi desetine veteranov 
ne morejo več spraviti skupaj. 

Tudi članice niso lenarile. Ude
ležile so se srečanja gasilk v Rib-
nem pri Bledu, pa tudi sektorske 
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vaje v Brekovcah niso minile brez 
njih. Sicer pa so marljive ženske 
roke imele kar  precej dela pri 
raznih prireditvah in vzdrževanju 
doma. 

Severne fasade gasilskega doma 
niso uspeli obnoviti; upajo, da se 
jim bo to posrečilo letos. 

Pri vsakoletnem pregledu hi-
drantov so ugotovili, da jih j e  pre
cej zatrpanih ali na pol zasutih. 
Precej dela so imeli, da so j ih 
pripravili za slučaj požara. 

Sodelovali so z ostalimi gasilski
mi društvi v kraju in izven njega, 
tako na paradah, pogrebih in tek
movanjih. 

Tudi nadzorni odbor j e  uspešno 
spremljal delo upravnega odbora 
in društva. Morebitna opozorila so 
pri tem lahko samo v dobro dru
štva. 

Občnemu zboru najstarejšega 
gasilskega društva v Žireh so poleg 
delegatov gasilskih društev Do-
bračeve, Brekovic in Račeve, pri
sostvovali tudi predstavniki po
bratenega gasilskega društva iz 
Cerkna. 

Član odbora gasilske zveze 
SkoQa Loka, ki se j e  po novem pre
imenovala iz prejšnje občinske 
gasilske zveze (Kopač) j e  navzočim 
pojasnil nekatere nove oblike delo-
vanja gasilskih društev po usta
novitvi novih občin. Tako so skle
nili, da dosedanja občinska zveza 
postane zveza gasilskih društev 
dosedanjih območij. Financiranje 
delovanja društev naj  se oblikuje 
(po novih merilih posameznih 
občin) v skupen sklad gasilske 
zveze. Gasilski društvi Trebija in 
Sovodenj se bosta po novem izločili 
iz gasilskega sektorja Žiri in se 
priključili gasilskemu sektorju 
Gorenja vas-Poljane. 

Tečaje za izprašane gasilce bodo 
imela društva, za podčastnike ga
silska zveza in za častnike na Igu 
pri Ljubljani. Prav tako naj  bi 
gasUska zveza poskrbela za izo
braževanje šofeijev strojnikov in 
za uporabo dihalnih aparatov. 

V devetih društvih bodo po
skušali v prihodnjih letih zame
njati dosedanje kombije IMV za 
sodobnejša vozila s štirikolesnim 
pogonom, ki j e  primernejši za ga
silske potrebe. Društva bi morala 
zbrati najmanj 40 % lastnih sred
stev. To imajo v načrtu v treh letih, 
te bo dovolj finančnih sredstev. 
Kljub temu, da so finančni viri vse 
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bolj skopi, bodo nabavljali kvalitet
no zaščitno opremo, ki bo ščitila 
gasilce pri posredovanju. Odločili 
so se, da za zaščito človekovega 
življenja in zdravja ne sme biti 
nobena oprema predraga. Dobili 
bodo tudi več priročnih radijskih 
primopredajnikov, za veQe gasil
ske enote pa tudi nekaj  pozivnikov. 

Po novih merilih bodo močnejša 
gasilska društva imela za potrebe 
vojske namesto dosedanjih 20, 
30 usposobljenih gasilcev za reše
vanje življenja in imetja v primeru 
vojne. 

Članica veteranka j e  spomnila 
navzoče, (če že nismo imeli pretek
lo leto opravka z ognjem), j e  bilo 
treba jeseni dvakrat v reševanju 
pred poplavo. Tako so se prvič ogla
sile sirene v noči med 3. in 4. okto
brom in potem se j e  to ponovilo še 
štirikrat. Predolga desetletja so že 
odlašala z ureditvijo hudournika 
Osojnica, ki ob nenadnem nalivu 
pogosto iznenada naraste in pre
stopi bregove ter potopi Stare Žiri. 
Lani j e  ta narasli hudournik nana
šal in mašil s štori in ostalimi na
plavinami, pometal j e  tudi s črnimi 
odlagališči, s a j  j e  odnesel celo odvr
žene hladilne skrinje in podobne 
predmete, čeprav j e  krajevna skup
nost Žiri že dve leti nazaj  uredila 
legalno odlagališče bele tehnike in 
drugega materiala v opuščenem 
kamnolomu v Osojnici. Tako kaže, 
da odnos krajanov do odpadkov še  
ni ustrezen, s a j  tudi črna odlaga
lišča še  niso odpravljena. 

Izgradnja kanalizacije in ploč
nikov zaradi pomanjkanja finanč
nih sredstev še ni prišla na vrsto, 
čeprav j e  že dolgo v planih kra
jevne skupnosti (oz. sedanje nove 
občine). Poplave opozaijajo, da bo 
to treba urediti čimprej. 

Nekateri člani društva so kri
tično ocenili izposojanje in naje
manje dvorane in inventarja, ker 
se  ta imovina na raznih priredit
vah neodgovorno uničuje. Sklenili 
so, da upravni odbor tehtno pre
misli, komu zaupa dvorano ali 
posodi inventar. Letos so morali 
obnoviti kar precejšen del miz in 
stolov, namesto da bi se lotili nuj-
nejših del. Starožirovski gasilci 
upajo, da bodo v tem letu še uspeš
nejši v čuvanju ljudskega premo
ženja, ter da se bodo tudi njihove 
aktivne gasilske desetine uspeš
nejše uveljavljale. I v a n  R e v e n  

Zoran Zupanč ič  - n e i z b e ž e n  p a d e c  v Planic i  m a r c a  1994 
n a  п{џvečji s k a k a l n i c i  n a  svetu...  i n  d a n e s  s točko sve
t o v n e g a  p o k a l a  v ž e p u  

Sapporo - srečen kra j  
za žirovske skakalce 

Zoran Zupanč ič  n a  v e l i k a n k i  v Planic i  

Natanko pred sedmimi leti, leta 
1988 v olimpijski sezoni, j e  član 
žirovske Alpine Robi Kopač osvojil 
prvo točko v svetovnem pokalu. 
Takratno jugoslovansko olimpijsko 
zastopstvo j e  bilo kasneje sijajno z 
dvema medaljama v Kanadi, ven
dar brez žirovskega predstavnika. 
Robi Kopač pa j e  nenadoma, veliko 
prezgodaj prenehal in zapustil 
skakalni šport. Njegovo 15. mesto 
j e  klubu Alpina pomenilo ogromno. 

V tej  sezoni so žirovski skakalci 
spet dočakali (prav v Sapporu) svoj 
trenutek. Zoran Zupančič j e  s 
30. mestom prav tako osvojil eno, 
vendar zelo pomembno točko v tek
movanju za svetovni pokal. Tako j e  
dosežen temeljni cilj sezone. Kar ni 
uspelo Primožu Kopaču na uvodu 
svetovnega pokala v Planici z 
31. mestom, j e  Zoranu uspelo v 
Sapporu. 

Primož Kopač nadaljuje sezono 
sijajno. Njegova zmaga v ICC v 
Franciji pomeni meni kot treneiju 
prav toliko, če ne celo več, kot ena 
točka v svetovnem pokalu. Za zma
go v tako močni konkurenci j e  
potrebno namreč skočiti dvakrat 
naravnost sijajno, medtem ko si za 
30. mesto - tudi na svetovnem 
prvenstvu skakalec že lahko privo
šči manjše spodrsljaje. 

Primožu j e  le enkrat (od desetih 
tekmovanj v ICC) spodletelo in 
pristal j e  nad 30. mestom. Devet
krat j e  osvojil točke, trikrat j e  bil 
med desetimi najboljšimi in štiri
krat v dvajsetorici. Tudi to ob sijaj

ni zmagi ni prepričalo reprezen
tančnega trenerja Zajca, da ga 
povabi in mu da priložnost na tek
movanjih za svetovni pokal v 
Skandinaviji. Primož si j e  z rezul
tati in formo to popolnoma zaslužil. 

Marko Bogataj se prebuja. Tudi 
njegove uvrstitve v ICC so odlične. 
Devetkrat se j e  uvrstil med tri
deset najboljših; najvišja uvrstitev 
j e  6. mesto v Planici. Marko bo do
bil priložnost na velikanki v Obers-
dorfu, k jer  bo konec februarja sve
tovni pokal v poletih. 

Mladinci so imeli državno prven
stvo v samostojnih skokih in 
nordijski kombinaciji. Zmagal j e  
Primož Peterka (Triglav), pred 
Juretom Radijem (Ilirija) in Jakom 
Grosaijem (Tržič). Na odlično 
6. mesto se j e  uvrstil Gašper Po-
Ijanšek, ki j e  kasneje po 10 km 
teku osvojil srebrno kolajno v 
nordijski kombinaciji, za Tržiča-
nom Romanom Perkom. Več kot 
17. mesto s i j e  zaslužil Jaka  Eniko, 
sa  j e  na treningu skakal veliko bo
lje! 

Skakalci, stari do 15 let osvajajo 
točke v pokalu Cocta. Še posebej pa 
so uspešni v smučarskem teku, ki 
šteje za nordijsko kombinacijo, s a j  
Jure  Kosmač, Davorin Stanonik, 
Simon Šturm in Boris Oblak v tem 
tekmovanju osvajajo najvišja me
sta. 

O mlajših tekmovalcih bomo več 
napisali v prihodnji številki. 

J a n e z  P o l j a n š c k  
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z ogorčenega d v o b o j a  m e d  o r o d j a r j i  i n  r a z v o j e m  

Bojan Podobnik najhitrejši 
Konec januai ja  j e  sindikat Alpi

ne pripravil na  Mrzelm Vrhu tek
movanje v veleslalomu. 

Nastopilo j e  48 tekmovalcev. V 
posameznih kategorijah so bili naj
boljši; 

Ž e n s k e  n a d  35 let:  
1. Mlinar Vida 26,82 
2. Kavčič Anuška 27,63 
3. Kavčič Helena 29,15 

Ž e n s k e  d o  35 let:  
1. Pečelin Mojca 23,90 
2. Jereb Beti 24,09 
3. Žakelj Rada 27,48 

U p o k o j e n c i :  
1. Podobnik Alojz 26,28 
2. Bumik Alojz 27,73 
3. Podobnik Milan 29,43 

Moški n a d  50 let:  
1. Podobnik Rado 22,99 

2. Kosmač Peter 
3. Čar Stane 

25,77 
27,19 

Moški o d  40 d o  50 let:  
1. Pišljar Zdravko 23,77 
2. Kosmač Rajko 24,15 
3. ModicJože 24,91 

Moški o d  3 0  d o  4 0  let:  
1. Tavčar Tone 22,92 
2. Krolnik Drago 23,56 
3. Erznožnik Ciril 23,90 
3. Žakelj Stojan 23,90 

Moški d o  30 let:  
1. Podobnik Bojan 22,58 
2. Kopač Marko 23,52 
3. Lazar Janez 24,77 

Bili smo priče lepi in zanimivi 
tekmi. Prav škoda, da nam zime v 
zadnjih letih malokdaj omogočajo 
take prireditve. p 

Upokojenci ustvarjajo 
DAROVANJE, zbornik ljudskih 

piscev izdajajo društva upokojen
cev Slovenije enkrat letno. Tokrat 
sodelujejo kar trije žirovski upoko
jenci s svojimi literarnimi deli. To 
so: Peter Naglič, Tončka Reven in 
Frančiška Trček. 

Kdor se zanima, lahko zbornik 
kupi pri Društvu upokojencev Žiri 
- po ceni 1.000,00 SIT. Naklada j e  
omejena, zato pohitite. 

Najprej vam predstavljamo 
Tončko Reven, našo upokojenko, z 
njeno poslovilno pesmijo. 

Tončka Reven s e j e  rodila 26. 1. 
1930 na večji hribovski kmetiji po 
domače pri Lazarju v vasi Izgorje 
pri Žireh. 

V glavnem j e  otroška in mlada 
leta preživela doma na kmetiji, 
pasla ovce in krave ter opravljala 
druga kmečka dela, vse do leta 
1959, ko se j e  zaposlila v tovarni 
Alpina kot čevljarska delavka. Po 
približno trinajstih letih s e j e  zara
di slabega zdravja invalidsko upo
kojila. Dosti j e  brala, razmišljala in 
svoja čustva izražala v pesmih in 
pripovedovanju. 

Slovo »Alpini« 

Vse me boli 
se mi v glavi vrti. 
Ne vidim številke, ne ločim več para, 
v šaro ta čevelj odhaja. 

Ker mojster vse hoče, 
zares ni mogoče, 
je bolezen velika 
bo treba zdravnika. 

Ko pridem v ambulanto, 
dobim receptov za tri 
in še posteljo mi priporoči -
to še doda, da je konec z Alpino. 

FRANČIŠKA TRČEK 

j e  bila rojena 5. 3. 1935 v Bre-
kovicah pri Žireh, v kmečki druži
ni, k jer  j e  bilo šest otrok. V osnovno 
šolo j e  hodila v Žiri. Ker se oče ni 
vrnil iz vojne, ni imela možnosti 
nadaljnjega šolanja. Zaposlila se j e  
v tovarni čevljev Alpina in tam de
lala do upokojitve. J e  poročena in 
ima dva sina. Vsa leta j e  rada 
pisala ob raznih priložnostih, kot 
so poroke in upokojitve. Prispevke 
j e  objavljala v tovarniškem časo
pisu Delo-življenje. 

Moje misli in spomini 

Bližala se je ta lepa, tako ope
vana pomlad, ki se je vsi veselimo, 
od otrok do starčkov. 

Zame je bilo to pričakovanje še 
lepše. Po desetih letih tihih želja 
sem pričakovala to nežno bitje, 
otroka. Puste so bile stene bolnice, 
dolgi dnevi in meseci, ko sem mo
rala biti pod zdravniško kontrolo. 
Toda upanje in volja sta bili 
močnejši in sem težave mirno pre
našala. 

Bil je praznik žena, 8. marec, do
bile smo šopke in darila. Ta šopek 
mi je dal še več življenja in upanja. 
Mislila sem si: Zmagala bom in 
drugo leto bo moj praznik dan žena 
že bolj popoln, saj bo ta otrok tako 
moj. 

Toda usoda se je še drugič kruto 
poigrala z menoj. Prezgodaj sem 
izgubila otroka in zopet sem ostala 
praznih rok. Svet se mi je zrušil in 
pokril vse cvetke, ki jih je tisto zgod
njo pomlad vrtnar že zasadil po 
parkih okrog bolnice, in prvi pom
ladni žafran se je prelival v lepe 
barve. Ko so ptički peli svoj prvi 
spev, se mi je zdelo, da me hočejo to
lažiti, toda zame je bila to le žalo-
stinka. Preveč sem bila žalostna. 
Ta pomlad je bila zame brez cvetja. 

Ob možu, ki me je razumel, sem 
zopet dobila pogum. Oba sva tiho 
upala. Hitro nama je minilo šest
najst let skupnega življenja in pri-
jokal nama je zdrav, tako pričako
vani sinko. Mnogokrat, ko sem se 
prebudila, sem mislila, da so to le 
sanje, kajti preveč sem se bala, da 
bom spet le razočarana. 

Zopet je praznik dan žena. Vese
limo se pomladi in ko najin dragi 
•lin dela prve korake in izgovarja 
prve besede, sem šele zmogla to 
napisati vam, drage žene in mate
re. Prej je bilo v očeh vedno preveč 
solza, če sem vam hotela to napi
sati. 

Poleg moje močne volje in može
vega razumevanja se moram toplo 
zahvaliti tudi zdravstvu. 

V srcu gojim veliko željo, da bi 
zopet vesela delala med vami, da bi 
bili vsi zdravi in da bi se vsem že
nam izpolnile te želje. 

ob slovenskem kulturnem 
prazniku 

PETER NAGLIČ 

j e  bil rojen 5. 7. 1922 v Žireh, 
Logaška cesta 19, občina Škofja 
Loka. Obiskoval j e  osnovno šolo in 
nižjo gimnazijo. Po poklicu j e  čev
ljar, visokokvalificirani delavec, 
učitelj praktičnega pouka. Od leta 
1955 do 1971 direktor Čevljarske 
šole v Žireh. Pisati j e  začel že v par
tizanih. Še danes j e  ponosen, da j e  
sodeloval v protifašističnem boju v 
času druge svetovne vojne v letih 
1941-1945. Po končani vojni j e  bil 
vrsto let prizadeven družbenopoli
tični delavec. Hotel j e  nadaljevati 

šolanje, vendar mu tega niso 
omogočili. Dejali so mu, da ima za 
svoj položaj dovolj šolske izo
brazbe. Tako ni mogel uresničiti 
svojih želja. Kaj malega j e  tudi v 
vseh teh letih napisal iz potrebe in 
za kratek čas. 

Moje viže 
Iz življenja za življenje 
verze sem napisal vse, 
iz glave niso pač učene, 
v njih pa moje je srce. 

Trda njih je govorica, 
iz žuljave izšli roke, 
svatuje vsakemu pravica, 
v pošteni volji misel vre. 

Kar mi dala je narava, 
tega vzeti se ne da, 
moč starosti bi pokopala, 
ne more streti mi srca. 

Sem šopke vezal 
V šopek vezal, v venček spletal, 
rožice sem s svojih trat, 
njih lepoto razodeval 
zmeraj mlad med njimi svat. 

Misel zlila v melodiji, 
vzklila meni iz srca, 
čista kot v jutranji zarji -
rosna, žlahtna rožica. 

Ali cvetijo in dehtijo, 
to je pač narave dar, 
zame nikdar ne zvenijo, 
čeprav vzgojil jih ni vrtnar. 

Kdor bo šopke te razvezal, 
njih opoja se navžil, 
sam bo venčke nove spletal, 
se po svoje veselil. 

V širne trate sem podal se 
in nabral si novih rož, 
vezal v kite jih po svoje, 
naj mlad bo ali star že mož. 



TO JE Ш KRnJ 

Velika, zanimiva 
in hrabra 
investicija 
»Pri Matic « 

»Sanje o c e n t r u  Žirov, k i  
so b i l e  leta i n  leta, s e  n i so  
uresničile,« j e  m e n i l  ž u p a n  
Bojan  Starman. 

»Načrtov j e  bilo veliko, nikoli pa 
niso bili povsem uresničeni in 
s tavbe so se  gradile kot so se  pač 
pokazali interesi in možnosti. Tako 
j e  nastal  center kot j e  pač nastal,  z 
vsemi pomanjkljivostmi...  

Sedanji  poslovno-stanovanjski 
center tudi  še n e  bo v celoti zao
krožil centra, s a j  bo treba v s a m e m  
centru i n  okolici narediti  še  mar
sikaj. 

Kar zadeva to novo stavbo, j e  z 
ysemi ustreznimi načrti in »papir
ji« legalizirana gradnja.  

Res j e  zadeva napredovala bolj 
na silo, vendar j e  seda j  objekt 
usklajen z zahtevami, ki  so za cen
ter razumljive. 

Občina (Žiri) j e  v stavbi  tudi 
sovlagatelj  in tako član konzorcija, 
ki j e  bil osnovan za izvedbo grad
nje. Te prostore bo naša občina 
imela v zamenjavo za del zem
ljišča, ki g a  j e  kra jevna skupnost  
^iri  pred leti kupila od bivšega 
lastnika Ixijzeta Gostiše. Upam, da 
se bodo seda j  s tvari  odvijale po 
pričakovanjih.« 

Predstavnik konzorcija i n  g lavn i  
investitor i n  koordinator M e m e t  
Hi l ja l :  j e  na  naša radovedna vpra
šanja povedal: 

»Morda b i  l j ud i  zanimalo, d a  gre  
za stavbo z okoli 2800 m '  uporabne 
površine; cela investicija pa bo ve
ljala okoli 2,5 mi l i jona n e m š k i h  
mark. 
. V pritličju s tavbe  bo restavraci
j a ,  turistična recepcija, papirnica 
in trgovina s šolskimi potrebščina-
nii in spominki, delikatesna trgo-
yina, prodajalna mesa in mesnih 
' j e l k o v ,  steklarstvo, butik z 
oblačili, frizerski salon... 

У prvem nadstropju bo šes t  turi
stičnih sob in apartma,  s s k u p a j  
15 ležišči, zajtrkovalnica, slašči
čarna, ki  bo povezana z restavraci
jo v spodnji etaži. 

Potem so t u  večnamenski  pro
stori občine, salon pohištva i n  še  
nekateri drug i  večnamenski  pro
stori. 

V drugem nadstropju j e  stano-
vanski  del, v tret jem - podstreš
nem delu pa program š e  ni opre
deljen in morebitne sovlagatelje še  
Iščemo. 

Sedaj  j e  tako skupno z žirovsko 
^ i n o  osem sovlagateljev; Adolf 
Knžnar,  Janez  Lukančič, Mar jan 
Eniko, J a n e z  Oblak, Silvo Žakelj, 
Metka Mohorčič in Joži Leskovec. 

Vodja projekta j e  arhi tekt  Bur-

g a r  z Inženirskega biroja v Ljub
ljani, arhitektonske reši tve pa j e  
izvedel arhitekt  J a n e z  Koman. 

Gradnjo bo izvajal  Tehnik iz 
Škof je  Loke, nadzorstvo pa bo 
opravljal  Lokainvest. Pogodba 
(podpisana 23. decembra) pred
videva, da bo s tavba  do tre je  faze  
zgrajena do 31. ju l i j a  letos. Tako 
n a j  bi bila s tavba  vsel j iva  in ureje
na okolica poleti 1996. Za vsako 
kasnitev so predvideni visoki pe
nah. Vs i  sofinanceiji  bodo stroške 
gradnje  krili  s pomočjo kredita,  k i  
g a  bodo dobili n a  hipoteko s tavbe  
do t ret je  faze. To pomeni, da prvi 
del gradnje  kri je jo z lastnimi viri  
sredstev.  

Morda š e  to; dostava za v s e  
lokale bo za stavbo, k j e r  bo tudi 
15 parkirišč. Ostalih 2 5  parkirišč 
bo na obrežju Račeve. 

Za večjo funkcionalnost s tavbe  
bo tu tudi telefonska centrala in 
dvoje dvigal. 

Skratka,  v s e  j e  narejeno tako, d a  
nikakor ne  bo motilo sosedov. Pred 
stavbo - do glavne ceste - bo park  
po v s e j  dolžini parcele.« 

Če za zaključek ugotovimo, da so 
poleg vseh običajnih soglasi j  t u  de
lali tudi hidrološki izračun na sto
letne vode; poskrbeli za parkirišča 
(za razliko od nekaterih drugih 
investitorjev v centru) pa tudi 
celotne arhitektonske prilagoditve 
s tavbe  značilnostim centra, lahko 
upamo, d a  bomo v Žireh napre
dovali tako po funkcionalnosti cen
t r a  kot po izgledu. 

N. P .  

% 

L a d o  O b l a k  (v s red in i )  s i  j e  v n o v i  h i š i  u r e d i l  s o d o b n o  
m i z a r s k o  d e l a v n i c o  

Lado Oblak na novi lokaciji 
»Na svoje sem začel leta 1989; 

najpre j  sem delal v improvizirani 
delavnici v stari  hiši, k j e r  pogoji za 
sodobnejše delo niso bili ustrezni,« 
pripoveduje Lado Oblak, ki  j e  od 
septembra že v novi mizarski de
lavnici, v nedograjeni hiši, k i  j o  j e  
pred časom kupil. 

»Moj program so predvsem izde
lovanje kuhinj  po naročilu, pa tudi 
opremljanje različnih lokalov.« 

Kot kaže, s e  za dobro delo dobi 
denar, s a j  so posebno zasebni na
ročniki dobri plačniki, medtem ko 
družbene firme plačujejo z velikimi 
zamudami. 

»Še v Žireh marsikdo sploh ne 
ve, k a j  delam,« pravi  Lado. »Sedaj, 
ko smo v novi delavnici, s e  da delo 
k a r  dobro organizirati. Dela j e  k a r  
veliko, s a j  smo tr i je  redno za
posleni, imam pa tudi dva vajenca. 
Konkurenca j e  seveda velika in 
treba se  j e  potruditi. Mislim, da 
nam k a r  uspeva. 

V Žireh deluje k a r  š t i r inajs t  le
galnih mizarjev, koliko pa j i h  še  
dela na črno, sploh ne vem. Res pa 
je ,  da smo za v s e  sami, tako glede 
poslovnega rizika kot kreditov. 
Morda bo pravkar  ustanovljeno 
združenje drobnega gospodarstva 

v Žireh k a j  pripomoglo k našemu 
delu. Ena izmed teh pogojev j e  
obrtna cona, ki  j e  le na papirju. 
Sam sem se  dve  leti prizadeval, d a  
bi t u  dobil lokacijo za delavnico. 

Sedaj  imam t u  osnovo za delo; 
seveda mi š e  mars ika j  manjka.  
Tudi glede kadra  j e  dobro, da g a  
vzgojimo sami, s a j  so mladi mizar
j i  potem lahko najbolje prilagojeni 
za našo proizvodnjo. Seveda so 
pomemben dejavnik cene, k i  so k a r  
visoke; to ve l ja  tako za les, iverko, 
okovje...« 

Čutiti pa je,  da bo f irma 
MIZARSTVO-SERVIS Lada Obla
k a  prebrodila tudi t e  težave. 

N. P .  

č e  greste kdaj  na izlet v okolico 
v Ixjskovici v Poljanski dolini 

j e  bila zadnjo nedeljo v avgus tu  
slovesna otvoritev nove ceste Ko-
pačnica-l^eskovica; odprli pa so  
tudi  vodovod za  Leskovico in oko
liške vas i .  S to pomembno prido
bitvi jo Leskovica in okoliške vas i  
niso več bogu za hrbtom in tukaj
š n j i  l jud je  pričakujejo, da s e  bo 
odsel jevanje  prebivalcev preneha
lo. Upajo tudi, d a  bo osnovna šola 
za nižje razrede spet  zaživela. 

Ob odprtju ceste s e  j e  zbralo 
k a r  precej znanih politikov, kot so: 
Lojze Peteric, predsednik SKD, po
slanca Podobnik, Oman in vodilni 
predstavniki k r a j e v n e  skupnosti  
Gorenja v a s :  Bogataj,  Petrovčič in 
Štremfel j .  

Krajani  bodo nadaljevali  s po
sodabl janjem ccstc od Leskovice 
do Robidnice, s sodelovanjem Cer-
kl janov pa n a j  bi bila t a  povezava 
napre j  do Novakov, da bi bila spo
sobna tudi za vožnje z avtobusom. 
Dobra cesta j e  važna  živl jenjska 
ar ter i ja  in pomeni življenje. 

Domači gasilci s o  ob t e j  priliki 
preizkusili  tudi hidrante za po
žarno varnost  svo je  vasi .  

Krajani  pod Blegosem, izpod 
katerega  s o  zajeli  vodni vir,  s e  za
vedajo, d a  kra j i ,  k i  ne  napredujejo, 
umira jo  in z njo poseljenost kra
j ine,  k e r  le l judje,  ki  čuvajo to kra
jino, da je jo  življenje, sicer postane 
zapuščena divj ina.  Upajo, d a  j o  
bodo prebudili v novo življenje. 

I v a n  R E V E N  

P r e d s e d n i k  sveta  o b č i n e  
Žiri j e  i n ž e n i r  M a i j a n  
Zakel j  

Začelo se j e  
spodbudno 

Na drugi seji občinske
ga sveta občine Žiri so spre
jeli statut občine, ki bo 
osnova za nadaljnje delo in 
organiziranost. V kratkem 
se bodo lotili še poslovnika, 
potem pa bo na vrsti ena 
glavnih temeljnih dejav
nosti, to j e  priprava pro
računa občine za leto 1995. 
Kot kaže, se j e  sodelovanje 
začelo konstruktivno in 
upamo, da bodo tudi rezul
tati temu primerni. 



TO IC n n i  KRAJ 

N o v  n a č i n  e v i d e n t i r a n j a  p r i s o t n o s t i  

ČRNA PIKA 

K a k o  u r e d i t i ,  d a  b i  b i l a  t r i m  s t e z a  p o l n a  i n  d a  b i  j o  k o r i s t -
n i k i  z n a l i  o h r a n j a t i  

V občini j e  veliko več dela 
kot prej v krajevni 

skupnosti 
Sedaj  j e  n e k a k š n o  pre

h o d n o  obdobje,  z začasnim 
financiranjem. Tako  o d  vla
d e  k o t  d r u g i h  ins t i tuc i j  pri
h a j a  v rs ta  napotkov,  k a k o  
ravnat i  v t e m  č a s u  i n  k a k o  
b o  n a p r e j .  Med d r u g i m  j e  
v l a d n a  s l u ž b a  poslala t u d i  
v z o r e c  z a  i zde lavo  statuta 
i n  pos lovnika.  Za ure jevan
j e  d e l a  v obč in i  pr ipravl
j a m o  statut  i n  pos lovnik,  k i  
b o  u r e j a l  d e l o v a n j e  sveta, 
župana,  o b č i n s k i h  o d b o r o v  
i n  s a m e  obč inske  uprave .  

Če na jpre j  omenimo vse
b i n s k o  plat, j e  t u  p r e c e j  v e č  
odgovornost i  k o t  p r e j  v 
k r a j e v n i  skupnost i ,  zlasti  s 
področ ja  šolstva, vars tva  i n  
d r u g i h  d r u ž b e n i h  i n  komu
n a l n i h  de javnost i ,  k i  j i h  bo
m o  s e d a j  mora l i  dogovor i t i  
(in s e v e d a  plačati)  sami.  

Tega s e  b o d o  morale  

zavedat i  t u d i  t iste organi
zaci je,  k i  s o  b i l e  dos le j  na
v a j e n e  drugače.  Glavni  v i r  
d e j a v n o s t i  b o  n a p r e j  t a k o  
i m e n o v a n a  glavarina,  n a  
pod lag i  d o h o d n i n e .  T e h  
sredstev  b o  z a  n a š o  obč ino  
p r i b l i ž n o  2 m i l i j o n a  DEM. 

Seveda m a r s i k a j  še  n i  
znanega,  č e p r a v  s e  zdi, d a  
s o  o s n o v e  z a  d e l o v a n j e  ob
č i n e  i n  n j e n i h  organov  ko
l ikor  to l iko  začrtane.  

Seveda proces  p r i p r a v e  
organiz iranost i  - o d  statuta 
d o  konkretnega  d e l o v a n j a  
o r g a n o v  - še  teče. 

Kot ž e  rečeno, b o  po leg  
u v a j a n j a  n o v e g a  nač ina  
d e l a  v občini,  k m a l u  t u d i  
p r i p r a v a  proračuna  obč ine  
i n  de l i tev  p r e m o ž e n j a  ob
čine.  

N. P. 

Srednja tekstilna, obutvena 
in gumarska šola Kranj 

vabi starše in učence, ki v tem šolskem letu zaključujejo 
osnovno šolo, da 10. marca ob 9. uri in 11. marca ob 9. uri 

pridejo na 

INFORMATIVNI DAN 

in se seznanijo z izobraževanjem vseh obutvenih 
in tekstilnih poklicev. 

Uprava šole 

Koliko nas j e  
31. d e c e m b r a  j e  b i l o  v 

Ž i r e h  4.790 p r e b i v a l c e v ,  
2.452 ž e n s k  i n  2.338 m o 
š k i h .  

L a n i  s e  j e  v Ž i r e h  r o 
d i l o  3 4  d e k l i c  i n  3 0  d e č 
k o v ,  u m r l o  p a  j e  16 m o 
š k i h  i n  12 ž e n s k .  

V Ž i r i  s e  j e  p r i s e l i l o  
5 l j u d i ,  2 ž e n s k i  i n  3 m o 
š k i .  

A n k a  K a v č i č  

j e  » D E L O - Z l V U E N J E  
g l a s i l o  A l p i n e  Žiri.  
U r e j a  g a  u r e d n i š k i  o d b o r :  
J a n a  E r z n o ž n i k ,  B o g o  F i -
l ip ič,  H e l e n a  K a v č i č ,  
S l a v k o  K r i s t a n ,  T a t j a n a  
Pirnat ,  S i l v a  P i v k ,  N e j k o  
P o d o b n i k  — g l a v n i  i n  o d 
g o v o r n i  u r e d n i k .  
N a k l a d a :  2.400 i z v o d o v .  
F o t o g r a f i j a :  Br ig i ta  Z e m -
Ijarič.  
T i s k :  G o r e n j s k i  t i s k  
K r a n j .  


